AWARD CITATION

Surname, name and middle name YAKHONTOV GEORGIJ NIKOLAEVICH 1.

Rank 2. Lt. Colonel

Position and unit 3. Senior aide to the head of the intelligence

department, headquarters of 1 Airforce.

is recommended for order "PATRIOTIC WAR SECOND CLASS"

Birth year 1900 4.

Nationality 5. Russian

Party membership VKP(b) member since 1942 6.

Participation in civil war, later in defence of USSR, in Patriotic war 7. Participated in he civil war 1919-1921;

War wit hFinland 1939-1940; Patriotic war since 22.06.1941.

Wounds and contusions 8. None

9. In Red Army service since 1919

10. Drafted by which induction station Regular troops

Medal "XX year RKKA", order "Red Star"; order "Patriotic war II class". 11. Previous awards and commendations

Awardee's and his family permanent 12. intentionally obscured

home address

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Lt. Colonel YAKHONTOV has been leading the aerial photography service of the 1 Airforce since the first day of the war. In this period, he established aerial photography service to be the best among the whole Red Army airforce.

Developing and directing the inventiveness among his troops, he was the first to develop cradle suspension device for a photo camera, automatic photo control of bomb strikes, and photo transformers. Proposed and tested in the 1 Airforce, all these devices are now deployed among all other aviation armies of the Red Army airforce.

Thanks to his efficient command, the aerial photography service of the 1 Airforce significantly improved and assumed the leading role in the whole system of aerial reconnaissance. It provides complete and timely aerial photography intelligence information to the ground and aviation units.

For excellent organisation of aerial photography service, which provided significant assistance to the units of the Western front fighting on the ground, Lt. Colonel YAKHONTOV was bestowed with order "Red Star" in 1942 and order "Patriotic war II class" in 1943.

In the Minsk offensive operation, aerial photography service of 1 Airforce under the leadership of Lt. Colonel YAKHONTOV fully uncovered the enemy defences in the sector: Vytebsk, Orsha, along the river Berezina, as well as timely detected construction of new enemy fallback defence line along the state border and in the Eastern Prussia. This significantly assisted to rapid advance of our troops.

CONCLUSION: He deserves order "PATRIOTIC WAR FIRST CLASS".

RESEARCH 河EGORKA

II. Conclusion of the superiors III. Conclusion of Army Military Council IV. Conclusion of the Front Military Council V. Conclusion of the award commission

VI. Award record

By the decree Nº 025/n issued by 1 Airforce on 05 July 1944 BESTOWED

with order "PATRIOTIC WAR I CLASS"



Все графы заполнять полностью

НАГРАДНОЙ ЛИСТ

1. Фамилия, имя и отчество ЯХОНТОВ Георгий Николаевич

2. Звание Подполковник 3. Должность, часть Старший помошник начальника Разведотдела Штаба / Воздушн Армии

Представляется к Награждению орденом "Отечественной войны второй степени".

4. Год рождения 9005. Национальность русский 6. Партийность ЧЛ ВИТО 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действеях по защите

- СССР и отечественной войне (где, когда) Участник Гражданской войны 1919-1921г. г., войны с Финляндией -1939-1940г. Отечественной войны с 22 июня 1941 года.
- 8. Имеет ли ранения и контузии в отечественной войне Не имеет
- 9. С какого времени в Краснои Армия С 1919г. 10. Каким РВК призван

кадровый

- 11. Чем ранее награжден (за какие отличия и когда награжден) Медель "XX лет РККА", Орден "Красная Звезда", "Орден Отечественной войны второй степени".
- 12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семья

I. Краткое, конкретное изложение личного боевого подвига или заслуг

Подполковник ЯХОНТОВ руководит фотослужбой 1 ВА с первого дня Отечественной войны За это время правиль—ным руководством поставил аэрофотослужбу на первое место в ВВС КА.

Развивая и направляя изобретательскую мысль личного состава, впервые шримения качающиеся фотоустановки, автоматы фотоконтроля бомбометания и фототрансформаторы—принятые по предложению и опыту 1 ВА во всех армиях ВВС КА.

Влагодаря правильному его руководству фотослужба 1 ВА значительно выросла и заняла ведущее место в системе авиационной разведки, своевременно и полностью обеспечивая навемные и авиационные части данными аэрофоторазведки.

обеспечивая навемные и авиационные части данными аэрофоторавведки.
За отличную организацию фотослужбы, оказавшую значительное содействие войскам западного фронта подполковник ЯХОНТОВ был награжден орденами "Арасная Звезда" / 1942 г. / и "Отечественной войны второй степени"/ 1943г/В период Минской наступательной операции фотослужба 1 ВА под руководством подполковника НХОНТОВА полностью вскрыла оборону противника на рубеже: Витебск, Орша, по р. Березина, а также своевременно установила строительство оборонительных рубежей противника по госгранице и в Восточной Пруссии, что в вначительной степени способствовало быстрому продвижению наших войск.

вы вод: Достоин награждения орденом "Отечественной войны первой степени".

НАЧАЛЬНИК РАЗВЕДОТДЕЛА ШТАБА 1 ВА /

ПОДПОЛКОВНИК

DOUGH / DAVBY JMH/

	II. Заключение вышест	ONULY HAUSALUROP	10 NO	
		de respective to the decimal of the second		j V
	Командир (начальник)————————————————————————————————————	звание		
all the seasons of	194 r. 194	211 300 8		
	III. Заключение Военно	ого Совета армии		
	de cert acceptable a la republica			
		2900 . W. W.		
Secret 1. 1.		de la companya	Marie Comment	
	The Add Add Add Add Add Add Add Add Add Ad	The state of the s		
Командующий	армией	Член Военного Совета-		
en ur 777 in	звание Начальник штаба		званце	
L SHE BOOK	Начальник штаба	звание		
, "	194 r.	Section of the section of		
Командующий	Yae	н Военного Совета	2	
036.01	звание *		ввание	(
ALL STEELS	Начальник штаба	ONE AND VENE	- K8	
11	194 г.	звание	The second secon	
de top of a	V. Заключение наградн	ой комиссии НКО		
	V. Заключенце наградн	ой комиссии НКО		
	V. Заключение наградн	ой комиссии НКО		
	V. Заключение награды	ой комиссии НКО		
	V. Заключение наградь	ой комиссии НКО		
	V. Заключение наградь	Председатёль		
	Члены	Председатёль 1. 2.		
	Члены 194 г.	Председатёль 1. 2. 3.		
	194 г. УІ. Отметка	Председатёль 1. 2. 3.		
	194 г. VI. Отметка	Председатёль 1. 2. 3.		
11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11 11	194 г. VI. Отметка т	Председатёль 1. 2. 3.		
Mannager S 225 fur S 225 fur S On excess	194 г. VI. Отметка т	Председатёль 1. 2. 3.		
o25fu S Omerceu	194 г. VI. Отметка т	Председатёль 1. 2. 3.		

